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BOLNIŠNI�NO ZDRAVSTVO V ZAHODNI SLOVENIJI 
Darko Žiberna dr.med., Forum za Goriško, www.fzg.si 

 
 
 
1. VPRAŠANJE VLADI RS:  

Kakšen je pogled Vlade RS na razvoj bolnišni�nega zdravstva v zahodni Sloveniji? 
 

Ali se odgovorni v MZ  zavedajo, da je od Bovca do Izole �asovno daljša pot kot od Izole 
do Maribora? Da je iz Nove Gorice �asovno daljša pot do Izole kot do Ljubljane? 

 
 
OBRAZLOŽITEV VPRAŠANJA: 
 
Na Primorskem obstajajo dve splošni bolnišnici (Nova Gorica in Izola) in dve manjši posebni  
bolnišnici (Sežana in Postojna) za sekundarno bolnišni�no oskrbo okrog 250.000prebivalcev v 
regiji. Še bolj kot število prebivalcev je pomembna konfiguracija  obmo�ja ob zahodni slovenski 
meji, njegova razpotegnjenost z velikimi razdaljami za slovenske razmere, z zelo slabimi 
cestnimi povezavami, z redko poseljenostjo predalpskega in alpskega obmo�ja Poso�ja, delno 
tudi Idrskega in Krasa z Brkini.  
Po drugi svetovni vojni sta se na Primorskem  izoblikovali dve sekundarni zdravstveni središ�i 
(Nova Gorica za severno Primorsko in Goriški  Kras ter  Izola za ostali del Primorske in Istro). 
Izola je zaradi izgube hrvaških pacientov pomembno zmanjšala program dela, medtem ko je 
novogoriška bolnišnica vseskozi rasla po obsegu in pestrosti storitev. Zaradi odliva pacientov s 
Krasa in Notranjske v tako v ljubljanski KC,  kot novogoriško bolnišnico, je aktualni program dela 
v izolski bolnišnici pomembno manjši od novogoriškega, ki tako dejansko s storitvami pokriva 
širše obmo�je, kot je OE ZZZS Nova Gorica. 
 
V zadnjih letih je opazna velika pozornost Ministrstva za zdravje s konkretnimi finan�nimi vložki v 
izolsko bolnišnico in v obliki dodatnih programov zdravstvenih storitev, naložb v novo opremo in 
drugo. So�asno ni opaziti podobne pozornosti do novogoriške bolnišnice. V zadnjih 8 letih se je 
novogoriška bolnišnica iz poslovno problemati�ne ustanove spremenila v poslovno in strokovno 
stabilno ustanovo. Ugotavljamo, da v Izolski bolnišnici ne gredo v podobno smer, kljub velikim 
finan�nim vložkom in posebne  pozornosti MZ. Postavlja se vprašanja ali bo Vlada RS delovala 
v smeri enakomernega razvoja obeh bolnišnic in temu primerno tudi usmerjala investicijska 
sredstva in programe dela ali pa bo nadaljevala z  asimetrijo v finan�nih sredstvih in programih 
za delo in tako namerno pospeševala razvoj Izolske bolnišnice, kot bodo�e glavnega 
primorskega zdravstvenega centra, na kar ne nazadnje nakazujejo tudi izjave o izolskem travma 
centru s strani Ministrstva za zdravje. Namera Vlade RS, da bo pokrila izgube bolnišnicam bo, v 
primorskem primeru, pomenila dodatno dodeljevanje  sredstev le izolski bolnišnici za pokritje  
velike  izgube in (skoraj) ni� novogoriški, ki v zadnjih letih posluje brez izgube ! 
 
 
2. VPRAŠANJE VLADI RS: 

Ali bo Vlada RS podprla prora�un 2007, ki po na�rtih še iz prejšnjega mandata namenja 
750 milijonov SIT za urgentni center novogoriške bolnišnice z dokon�anjem C -TRAKTA? 
 
 
OBRAZLOŽITEV VPRAŠANJA: 
 
Urgentni center pomeni nujno posodobitev za uvedbo sodobnih urgentnih obravnav stanj v 
bolnišnicah, kjer slovensko zdravstvo zaostaja za modernimi ureditvami oskrbe. S so�asnim 
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dokon�anjem C-trakta bo bolnišnica pridobila notranjo povezavo med stavbami namesto 
sedanje provizori�ne in že 28 let "za�asnega" povezovalnega prehoda, kritega z azbestno 
kritino. Z odobritvijo teh prora�unskih sredstev bo novogoriška bolnišnica po ve� kot 10 letih 
prvi� pridobila ve�ja prora�unska investicijska sredstva, potrebna za njeno delovanje in 
posodobitev. 
 
 
3. VPRAŠANJE VLADI RS: 
 

Zakaj MZ znotraj Vlade RS še po dveh letih ni nakazalo sredstva za prodane in pla�ane 
nepremi�nine novogoriške bolnišnice bolnišnici za druge nujne investicije? 
 
 
OBRAZLOŽITEV VPRAŠANJA: 
 
 
Pred par leti je Vlada RS s tristransko pogodbo, med ob�ino Šempeter-Vrtojba, Vlado RS in 
bolnišnico, prodala ob�ini del stavbe graš�ine Coronini in zemljiš�e v vrednosti okrog 70 
milijonov SIT. Tako prejšnji kot sedanji odgovorni v  MZ zagotavljajo, da bodo poskrbeli, da se 
sredstva vrnejo bolnišnici za investicijske namene. Do sedaj se ni zgodilo ni� od obljubljenega. 
 
 
 
 
 
Priloga:   Pismo ministru Andreju Bru�anu, z dne  20. junija 2005 


